

中华消化内镜杂志[®]

CHINESE JOURNAL OF DIGESTIVE ENDOSCOPY

月刊 1996年8月改刊 第38卷 第8期 2021年8月20日出版



微信: xhnjxw



新浪微博

主管

中国科学技术协会

主办

中华医学会
100710, 北京市东四西大街42号

编辑

中华消化内镜杂志编辑委员会
210003, 南京市紫竹林3号
电话: (025) 83472831, 83478997
传真: (025) 83472821
Email: xhnj@xhnj.com
http://www.zhshnjzz.com
http://www.medjournals.cn

总编辑

张澍田

编辑部主任

唐涌进

出版

《中华医学杂志》社有限责任公司
100710, 北京市东四西大街42号
电话(传真): (010) 51322059
Email: office@cmaph.org

广告发布登记号

广登 32010000093 号

印刷

江苏省地质测绘院

发行

范围: 公开
国内: 南京报刊发行局
国外: 中国国际图书贸易集团
有限公司
(北京399信箱, 100044)
代号 M4676

订购

全国各地邮政局
邮发代号 28-105

邮购

中华消化内镜杂志编辑部
210003, 南京市紫竹林3号
电话: (025) 83472831
Email: xhnj@xhnj.com

定价

每期 25.00 元, 全年 300.00 元

中国标准连续出版物号

ISSN 1007-5232

CN 32-1463/R

2021 年版权归中华医学会所有

未经授权, 不得转载、摘编本刊文章, 不得使用本刊的版式设计

除非特别声明, 本刊刊出的所有文章不代表中华医学会和本刊编委会的观点

本刊如有印装质量问题, 请向本刊编辑部调换

目次

共识与指南

- 中国小肠胶囊内镜临床应用指南(2021, 上海) 589
国家消化系统疾病临床医学研究中心(上海) 国家消化内镜质控中心
中华医学会消化内镜学分会胶囊内镜协作组
上海市医学会消化内镜专科分会胶囊内镜学组

专家论坛

- 《中国胆道结石双频双脉冲激光碎石专家建议》要点解读 615
赵九龙 胡良峰

论著

- 精准经内镜逆行胰胆管引流术在肝门部胆管癌术前减黄中的
应用 619
王轶 张翔 贺奇彬 毛凉 仇毓东 王雷 邹晓平
内镜超声检查在肝门部胆管癌诊断和术前评价中的作用 624
邢铃 王田田 孙波 高道键 胡冰
经胰管预切开联合胰管支架置入法在困难胆管插管中的应用 ... 628
高双 张其胜 胡冰
利用结肠镜息肉检出率估算腺瘤检出率的可行性探索 633
潘鹏 吴佳艺 杨婷 赵胜兵 李兆申 柏愚
联合应用血清抗体检测及胃镜引导下十二指肠液引流术诊断
华支睾吸虫病体会 638
杨绮红 许春玲 陈玉花 谭永宜 钟海珍 叶国荣 黄素军
陈沅然 刘序友
磁控胶囊胃镜图像清洁度评分影响因素的初步研究 644
李嘉欣 李丽 孙丹 李虹 戴芸 戎龙 刘梅林 焦红梅

基础研究

- 磁锚定技术辅助内镜黏膜下剥离术治疗早期食管癌的实验
研究 650
番敏 张玟 刘欢毅 和树娟 徐庶钦 刘培楠 史爱华 马锋
吕毅 严小鹏

短篇论著

内镜下精准肌层剥离术治疗早期胃癌伴黏膜下层重度纤维化的临床价值初探(含视频) 654

张其德 张婷 金甜 王耀辉 章宜芬

内镜下透明帽辅助黏膜切除术与内镜黏膜下剥离术治疗较小胃神经内分泌肿瘤的对照研究 658

贺德志 宋李娟 刘冰熔 李建生 韩艳妙 王小彤 徐海莉 郑研艳 岳来福 魏珂乐 赵梦月

病例报道

蓝光成像内镜下诊治胃底腺型胃癌一例 663

王妍 林香春 杨雪松 任玉波 白鹏 李天英 张蕾 李欣 王丽 范雪 张俊光

内镜人物

缅怀鲁焕章教授 凝练中国内镜医师精神 666

王震宇

综 述

结肠胶囊内镜在结直肠癌筛查中的应用 668

倪晓光 王贵齐

读者·作者·编者

《中华消化内镜杂志》2021年可直接使用英文缩写的常用词汇 632

《中华消化内镜杂志》对来稿中统计学处理的有关要求 662

发表学术论文“五不准” 672

插页目次 649

本刊稿约见第38卷第1期第82页、第7期第586页

本期责任编辑 周昊

CHINESE JOURNAL OF DIGESTIVE ENDOSCOPY

Monthly Renamed in August, 1996 Volume 38, Number 8 August 20, 2021

Responsible Institution

China Association for Science and Technology

Sponsor

Chinese Medical Association
42 Dongsu Xidajie, Beijing 100710, China

Editing

Editorial Board of Chinese Journal of Digestive Endoscopy
3 Zizhulin, Nanjing 210003, Jiangsu Province, China
Tel: 0086-25-83472831, 83478997
Fax: 0086-25-83472821
Email: xhnj@xhnj.com
http://www.zhdxhnpjz.com
http://www.medjournals.cn

Editor-in-Chief

Zhang Shutian (张澍田)

Managing Director

Tang Yongjin (唐涌进)

Publishing

Chinese Medical Journals Publishing House Co., Ltd.
42 Dongsu Xidajie, Beijing 100710, China
Tel (Fax): 0086-10-51322059
Email: office@cmaph.org

Printing

Jiangsu Geologic Surveying and Mapping Institute

Overseas Distributor

China International Book Trading Corporation
P.O. Box 399, Beijing 100044, China
Code No. M4676

Mail-Order

Distribution Editorial Office of Chinese Journal of Digestive Endoscopy
3 Zizhulin, Nanjing 210003, Jiangsu Province, China
Tel: 0086-25-83472831
Email: xhnj@xhnj.com

CSSN

ISSN 1007-5232

CN 32-1463/R

Copyright © 2021 by the Chinese Medical Association

No content published by the journals of Chinese Medical Association may be reproduced or abridged without authorization. Please do not use or copy the layout and design of the journals without permission.

All articles published represent the opinions of the authors, and do not reflect the official policy of the Chinese Medical Association or the Editorial Board, unless this is clearly specified.

CONTENTS IN BRIEF

Consensus and Guideline

- Clinical guidelines for the application of small bowel capsule endoscopy in China (2021, Shanghai)** 589
National Clinical Research Center for Digestive Diseases (Shanghai); National Digestive Endoscopy Improvement System; Capsule Endoscopy Collaborative Group of Chinese Society of Digestive Endoscopology; Capsule Endoscopy Group of Digestive Endoscopy Branch of Shanghai Medical Association

Forum for Experts

- Interpretation of Chinese expert opinion on frequency-doubled double pulse laser lithotripsy of biliary stones** 615
Zhao Jiulong, Hu Lianghao

Original Articles

- Application of accurate endoscopic retrograde cholangiopancreatography drainage to preoperative jaundice reduction for hilar cholangiocarcinoma** 619
Wang Yi, Zhang Xiang, He Qibin, Mao Liang, Qiu Yudong, Wang Lei, Zou Xiaoping

- The role of endoscopic ultrasonography in diagnosis and preoperative evaluation of hilar cholangiocarcinoma** 624
Xing Ling, Wang Tiantian, Sun Bo, Gao Daojian, Hu Bing

- Application of transpancreatic precut sphincterotomy combined with pancreatic duct stent placement to difficult biliary cannulation** 628
Gao Shuang, Zhang Qisheng, Hu Bing

- Feasibility of estimating adenoma detection rate based on polyp detection rate in colonoscopy** 633
Pan Peng, Wu Jiayi, Yang Ting, Zhao Shengbing, Li Zhaoshen, Bai Yu

- Diagnostic value of serum antibody test and gastroscopy-guided duodenal drainage for clonorchiosis sinensis** 638
Yang Qihong, Xu Chunling, Chen Yuhua, Tan Yongyi, Zhong Haizhen, Ye Guorong, Huang Sujun, Chen Yuanran, Liu Xuyou

- Influencing factors of image cleanliness scores of magnetically-controlled capsule endoscopy** 644
Li Jiaxin, Li Li, Sun Dan, Li Hong, Dai Yun, Rong Long, Liu Meilin, Jiao Hongmei

Basic Research

- An experimental study of magnetic anchor technique-assisted endoscopic submucosal dissection for early esophageal cancer** 650
Pan Min, Zhang Wen, Liu Huanyi, He Shujuan, Xu Shuqin, Liu Peinan, Shi Aihua, Ma Feng, Lyu Yi, Yan Xiaopeng

Brief Reports

- Clinical value of endoscopic precise muscular dissection for early gastric cancer with submucosal severe fibrosis (with video)** 654
Zhang Qide, Zhang Ting, Jin Tian, Wang Yaohui, Zhang Yifen

- Comparison of endoscopic mucosal resection with a cap and endoscopic submucosal dissection in the treatment of smaller gastric neuroendocrine neoplasms** 658
He Dezhi, Song Lijuan, Liu Bingrong, Li Jiansheng, Han Yanmiao, Wang Xiaotong, Xu Haili, Zheng Yanyan, Yue Laifu, Wei Kele, Zhao Mengyue

Case Report

- Diagnosis and treatment of gastric adenocarcinoma of the fundic gland type by blue laser imaging: a case report** 663
Wang Yan, Lin Xiangchun, Yang Xuesong, Ren Yubo, Bai Peng, Li Tianying, Zhang Lei, Li Xin, Wang Li, Fan Xue, Zhang Jinguang

Review Article

- Applications of colon capsule endoscopy for the colorectal cancer screening** 668
Ni Xiaoguang, Wang Guiqi

English revisers: *Li Li (李黎) Qian Cheng (钱程) Zhu Yue (朱悦)*